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Slovo starostky 

STO DNÍ HÁJENÍ JSEM NEMĚLA,  

ŘÍKÁ NOVÁ STAROSTKA NAŠÍ OBCE 
V politice bývá zvykem, že její čelní představitelé mívají sto dní hájení k tomu, aby mohli 

realizovat svoje nápady, myšlenky, projekty. Přesně o to se snaží v úřadu starostky Vever-

ských Knínic na podzim zvolená Mgr. Zuzana Armutidisová, která ale hned jedním dechem 

dodává: „Neměla jsem ani jeden den hájení, natož sto, spadla jsem do úřadu rovnýma no-

hama.“ A o tom všem bude i náš první rozhovor pro novou podobu obecního zpravodaje.  
 
Jaké byly vaše první kroky v roli 
starostky Veverských Knínic? 
Nastoupila jsem 1. listopadu loň-
ského roku a hned druhý den při-
šla kontrola z Odboru životního 
prostředí. Ale to nijak nesouviselo 
s mým nástupem do funkce, kon-
trola byla v plánu a nahlášena. U 
kontroly jsem nebyla jen já, ale i 
předchozí starosta, který mi sou-
běžně s mým nástupem předával 
úřad. Byla jsem zahlcena nejen čis-
tičkou vody a problémy s ní 

spojenými, ale i předáváním 
spousty informací od pana Maty-
áše, předchozího starosty.  
 

ˮJá vnímám veřejné zase-

dání zastupitelstva obce jako 

jeden ze základních staveb-

ních kamenů komunální po-

litiky.ˮ 

 

Instrukcí bylo mnoho a bez souvis-
lostí s praxí byly kontraproduk-
tivní. Až teprve nyní zapadají nebo 
naopak nezapadají do souvislostí. 
Děkuji za ně. 
 
A hned jste musela řešit nejen 
svoje nové zařazení a funkci, ale i 
problémy obce. Jako na veřejném 
zastupitelstvu, kam může přijít 
každý. Může být „hlas lidu“ vel-
kým pomocníkem starostky a 
obecních zastupitelů? 
Samozřejmě, že může. Já vnímám 
veřejné zasedání zastupitelstva 
obce jako jeden ze základních sta-
vebních kamenů komunální poli-
tiky. Přála bych si, aby na těchto 
zasedáních vládla pohoda. Ve-
řejné zasedání je sice významný 
legislativní proces, ale to nezna-
mená, že musí být nezáživné a od-
lidštěné. Já bych ráda nastolila po-
klidné projednávání, konstruktivní 
přístup nejen od svých kolegů za-
stupitelů, ale i od veřejnosti. Vím, 
že v ožehavých tématech je někdy 
těžké oprostit se od emocí, ale já 
bych byla ráda, kdyby vždy vítězil 
zdravý rozum, který posune naši 
obec dál. Lidský přístup by měl být 
dominantní. Já budu první, která 
se bude snažit vše vysvětlit a 
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objasnit jasně a srozumitelně.  
I když vím, že všem se zavděčit 
nelze. Chci, aby se lidé naučili na 
zastupitelstvo chodit a nebáli se 
zeptat na to, co je zajímá. Nebudu-
li schopna odpovědět hned, zaru-
čuji, že se připravím a odpovím na 
dalším zasedání. 

„Chci, aby se lidé naučili na 

zastupitelstvo chodit a nebáli 

se zeptat na, co je zajímá. 

Nebudu-li schopna odpově-

dět hned, zaručuji, že se při-

pravím a odpovím na dalším 

zasedání“ 

Tak to zkusme. Co je podle Vás 
největší starostí obce na začátku 
vašeho volebního období? 
Šíře problematik. Od čističky vod, 
přes personální práci, dotace až k 
zaběhnutým psům. Např. naše ČOV 
je postavena jako bezúdržbová. Pan 
Řezanina už 15 let, den co den kon-
troluje její chod. Všechna čest. Ne-
vím o nikom, kdo by to dokázal. Tak 
bych mu ráda touto cestou poděko-
vala a dopřála mu zasloužený odpo-
činek. Každý den přináší nový a kon-
krétní problém, který musím řešit, 
ale který mě také posouvá dál. 
Např. jsem netušila, že kaly naší 
ČOV mají kód 190805 a tedy je mů-
žeme zdarma vyvážet na kom-
postárnu. Taky jsem se během neu-
stálých oprav skamarádila se Servo-
pohonem M15 a …  
Jaký máte obecně pocit z lidí, z 
občanů Veverských Knínic na po-
čátku svého volebního období? 
Mám pocit vstřícnosti a podpory. 
A to myslím zcela upřímně. Na ko-
hokoliv jsem se obrátila, nikdo mě 
neodmítl, všichni se mi snažili po-
moc, třeba jen radou. U nás v obci 

žijí skvělí lidé. Budu mít primárně 
zájem spolupracovat s místními. 
Proč si na nějakou práci najímat 
někoho zdaleka, když to mohou 
udělat Kníničáci? Vstřícnost oce-
ňuji i u starostů okolních obcí, za-
městnanců úřadu v Rosicích, na 
JMK... Prostě se musím na spoustu 
věcí zeptat a jsem ráda, že se mám 
na koho obrátit. 
 
Mluvila jste o personální práci. Co 
tím máte na mysli? 
Vpadla jsem do úřadu mezi stáva-
jící zaměstnance. Vím, že je těžké 
ze dne na den spolupracovat s ji-
ným nadřízeným a přitom dělat 
profesionální práci. Bez starosty 
úřad bude zcela jistě fungovat dál, 
ale bez zaměstnanců těžko. Všem 
jim patří můj dík. Kdybych si je 
měla vymyslet, tak bych to lépe ne-
dokázala. Jsem ráda, že se mi poda-
řilo vytvořit funkční a akční tým z 
původní „rychlé roty“. V době, kdy 
se firmy perou o zaměstnance 
mám patru, která je odborně i pro-
fesně zdatná. S nadsázkou lze říct, 
že zmůže všechny živly. Zaměst-
nancem obce se stal i člen zastupi-
telstva Radek Šindelář.  Potřebuji 
partu, která je samostatná a zod-
povědná. A věřím, že ji mám. 
 
Komunální politika je svým způ-
sobem hodně závislá na dotacích, 
jak jsou na tom v tomto směru 
Veverské Knínice? 
Nejdříve se musíme vypořádat 
s vyúčtováním dotace na mateř-
skou školku, které jsme zdědili 
jako zásadní problém. Další získa-
nou a zděděnou dotací minulého 
zastupitelstva je vybudování no-
vých odborných učeben ve škole. 
Jsme ve fázi výběrového řízení.   

„Máme zájem, aby se soko-

lovna stala důstojným cen-

trem pro naše občany, ať už 

jde o sport, kulturu či zá-

bavu.“ 

Požádali jsme o dotaci na opravu 
komunikace „Ovčírna a Janošův 
kopec“ v rámci dotačního titulu 
vypsaného Ministerstvem pro 
místní rozvoj. Dále jsme požádali o 
dotace na opravu hřbitovní zdi, 
která je v dezolátním stavu. Ho-
tová je zadní brána a pokud vše 
dobře dopadne, hřbitov orámuje 
opravená zeď a nová přední 
brána. Je zažádáno o dotaci na fa-
sádu a zateplení mateřské školy. 
Ještě žádáme o dotaci na projekt 
na opravu sokolovny. Na kraji po-
chopili, že jen na projekt k opravě 
sokoloven, a to zdaleka není jen 
případ Veverských Knínic, je třeba 
několika set tisíc korun. A ty obce 
ve svém rozpočtu nemají. Soko-
lovna je pro nás na prvním místě. 
Máme zájem, aby se stala důstoj-
ným centrem pro naše občany, ať 
už jde o sport, kulturu či zábavu. 
Bez ohledu na to, jak tato dotace 
dopadne, je sokolovna po 24 le-
tech vymalovaná, s rekonstruova-
ným ostěním. Na to má velkou zá-
sluhu pan místostarosta. Žádáme 
také o dotaci na realizaci souboru 
místních krojů pro babské hody. 
Děkuji touto cestou všem, kteří 
nám pomohli. 
 
Hodně se také po vašem nástupu 
hovořilo o faře, do jejíhož dvora 
se nyní přesunul sběrný dvůr. 
Jaká je situace s touto historickou 
budovou? 
Otázka fary je během na dlouhou 
trať. Chtěla bych speciálně na toto 
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téma udělat setkání s občany, aby 
se lidé mohli vyjádřit k možnému 
záměru. Zatím ale neexistuje 
vhodný dotační program na 
opravu budov tohoto typu. Orien-
tační rozpočet na opravu fary je 
třicet milionů korun. V areálu fary 
je také zázemí pro stroje a zařízení 
obce, které aktuálně není kam 
přesunout. Pokud se podaří najít 
pozemek na zřízení sběrného 
dvora i se zázemím pro techniku, 
uvolníme faru a můžeme řešit její 
budoucnost. Tu si zaslouží světlou, 
budeme se snažit alespoň zajistit, 
aby již více nechátrala. 
 
Hodně se také hovořilo o parko-
vání na hlavní silnici od sokolovny 
k hornímu konci, o výstavbě 
chodníku ke hřbitovu… 
To jsou dlouhodobé problémy, 
které se dříve neřešily. Oprava 
pravostranného chodníku od hos-
pody „U lva“ po křižovatku Jano-
šův Kopec“ je ve fázi projektové 
dokumentace. Chodník od restau-
race „U lva“ ke hřbitovu, včetně 
prostoru před hřbitovem souvisí 

s rekonstrukcí komunikace ve 
stejné délce v majetku JMK. Tady 
jsme ve fáze jednání s SúS JMK oh-
ledně financování akce a zadání 
projektové dokumentace. A nad 
vším visí sjednocení majetkových 
poměrů. Opravit komunikaci si za-
slouží především část obce Pod-
skalí. V současné době probíhá 
jednání o možnosti opravit komu-
nikaci na Podskalí na základě 
Smlouvy o provedení stavby s do-
savadním správcem komunikace 
SÚS JMK. Snad budeme úspěšní.  
 
Co se bude dít na dosud „mrt-
vém“ a nevyužitém koupališti v 
Podskalí? 
Odpověď je jednoduchá, chtěli by-
chom mít v obci koupaliště. Stáva-
jící nádrž by se zachovala, vykácely 
by se náletové dřeviny, udělaly by 
se terasy, které tam bývaly. Uva-
žujeme o obdobném systému jako 
je biotop. Vše je ve stádiu prvot-
ních kroků - hydrogeologického 
průzkumu a geodetického změ-
ření. Ke koupání je ještě daleko, le-
tos to určitě nebude. 

Hrnou se na vás problémy a úkoly 
ze všech stran, nelitujete už teď, 
že jste šla do voleb a nyní staros-
tujete Veverským Knínicím? 
Nelituji. Nejsem z těch, co li-
tují…jak se zpívá v jedné české 
písni. Nedala jsem se na cestu sta-
rání se o obecní prosperitu proto, 
že bych chtěla být „starostka“. Ni-
kdy jsem se nevyžívala v titulech a 
na oslovování – starostko, jsem si 
ještě nezvykla. Ani se tak zatím ne-
cítím. Možná jsem zatím spíš sta-
rostovský učeň. Ale budu se snažit 
ze všech sil a s vědomím obrovské 
odpovědnosti. Když se mi něco ne-
podaří, omlouvám se. Učím se na 
každém novém podnětu od ob-
čanů, z každé nové situace i ze ztr-
haného čerpadla na ČoVce. A 
věřte, že některé věci jsou z okna 
radnice vidět jinak, než jak je vidí 
občan z ulice.  
 
 
Takže paní starostko, děkuji za 
rozhovor.  
 
Dycky Veverské Knínice!       (spo) 

 

 

Výzva ke spolupráci na tvorbě zpravodaje 

Zpravodaj bude vycházet čtyřikrát do roka. A to první jarní, letní, 

podzimní a zimní den. Bude to tedy čtvrtletník nepravidelného roz-

sahu. Na titulní straně bude dominovat fotografie z obce. Už tady 

se můžete realizovat. Hledáme spolupracovníky do 

redakční rady místního zpravodaje. Jediným krité-

riem je zájem o obecní a společenské dění a lite-

rární či fotografické ambice. Kdo má zájem spolu-

pracovat na tvorbě obecního časopisu, ať o sobě dá 

vědět.  Přihlásit se může každý, včetně dětí. Spolupráce může být 

stálá nebo jen občasná. Zaslat příspěvky můžete také prostřednictvím mailu. Cenzury se bát 

nemusíte. Držíme se zásady gramaticky správně a slušně.                                                        redakce

Územní plán 
Do konce září 2019 je 

možné podávat žá-

dosti o změnu územ-

ního plánu obce, pří-

padně aktualizovat 

žádosti či upozornit na 

již podané žádosti.  
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MLADÝM HASIČŮM  

ZAČNE ZÁVODNÍ SEZÓNA  

V naší obci již roky pracuje oddíl mladých hasičů Mechov, který je součástí Moravské hasič-

ské jednoty (MHJ). V současné době oddíl navštěvuje dvacet dětí, s nimiž pracují tři ve-

doucí. Děti jsou rozděleny do kategorií – mladší žáci a starší žáci; z každé kategorie jsou 

vytvořena jedno až dvě družstva, které trénují a účastní se soutěží v požárním sportu  

– v požárním útoku a štafetě. S příchodem jara už klepe soutěžní sezóna na dveře.  
 

 když se potýkáme s překáž-
kami, zejména nedostatkem 
času dětí a vedoucích, tak s ne-
dostatečným vybavením 

vzhledem k finanční náročnosti vý-
zbroje, považujeme za velmi důle-
žité, aby v naší obci měly děti mož-
nost navštěvovat kroužek, který 
přispívá k smysluplnému trávení 
volného času.  
Požární sport zahrnuje širokou 
škálu disciplín, kde se děti učí ne-
jen pohybovým aktivitám a prací s 
požární technikou, ale seznamují 
se i se základy zdravovědy, 

topografie, požární ochrany a pra-
videl silničního provozu, učí se 
Morseovu abecedu a uzly. Kromě 
těchto jednotlivých znalostí a do-
vedností, děti trénují společně v 
družstvech, kde každý má svůj 
úkol, ale dohromady tvoří dobrý 
kolektiv. Starší žáci učí ty mladší, 
jak zvládnout technicky náročný 
požární útok.   
Pravidelné schůzky a tréninky od-
dílu se konají ve středu v 16 hod. V 
nepříznivém počasí a během pod-
zimu se schůzky konají v klubovně 
v budově Obecního úřadu nebo v 

sokolovně, kde děti trénují čin-
nosti s požární výzbrojí a hrají 
sportovní hry. 
Před konáním soutěží - v dubnu a 
na počátku května - probíhají in-
tenzivní tréninky na obě disciplíny 
– požární útok a štafetu. K požár-
nímu útoku družstva musí být děti 
velmi dobře secvičené a umět 
samy postavit základnu, tzn. na-
chystat všechnu výstroj tak, aby 
požární útok na terče byl prove-
den v co nejkratším čase, zhruba 
do dvaceti vteřin. Štafeta se koná 
také v družstvech na čas, ve 

I 
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kterém má každý člen svou disci-
plínu – např. skok přes pře-
kážku/starší žáci přes okno, běh 

po kladině, přenesení hasicího pří-
stroje a jeho přesné umístění na 
podložku a zapojení hadic do roz-
dělovače.  
Soutěže MHJ v požárním sportu se 
konají během května a zahajuje je 
Obvodní kolo MHJ, které se koná 
tradičně v Újezdě u Rosic, násle-
duje Okresní kolo MHJ v Březině u 
Tišnova a další kola (např. Přebor 
MHJ v Brně). Mimo tyto soutěže se 
konají další akce, např. soutěž 
mladých hasičů v požárním sportu 
"O pohár starosty obce Zastávka“, 
tradiční zářijový Branný závod Pre-
zidia MHJ a vědomostní soutěž 
Soptík v Zastávce u Brna.  Loni pro-
běhl 1. ročník soutěže v požárních 
disciplínách TFA pro děti - Hasiči 
bez ohně v Rosicích.  
Mimo požární sport je každoročně 
pořádán jednodenní červnový vý-
let pro děti a pro zájemce i exkurze 
během letních prázdnin. V červnu 
v r. 2018 děti z oddílu navštívily 
Šikland a o prázdninách se podí-
valy do Infocentra vodní nádrže 
Dalešice a seznámily se s fungová-
ním přečerpávací vodní elek-
trárny. Na ukončení činnosti od-
dílu před letními prázdninami 

oddíl pořádá tradičně dětský den a 
před vánocemi Mikuláše. 
Výstroj a výzbroj pro požární sport 

je poměrně náročná jak 
technicky (opravy, převoz), 
tak finančně. V minulých 
letech se oddílu podařilo 
zajistit kvalitní soutěžní 
dresy a helmy. Cena vyba-
vení na požární štafetu a 
požární útok jako je moto-
rová stříkačka, nádrž, kla-
dina, bariéra, terče se po-
hybuje v desítkách tisíc Kč 
a většinu z tohoto vybavení 
máme zatím provizorní. 
Činnost oddílu je finančně 

podporována z rozpočtu obce Ve-
verské Knínice (za členy oddílu 
jsou placeny členské příspěvky do 
MHJ, účast na soutěžích, výstroj, 
výzbroj, studijní materiály; 3 ve-
doucí oddíl vedou ve volném čase 
bez nároku na odměnu). 
Přesto, že v naší obci nemá náš od-
díl podporu v existenci Sboru dob-
rovolných hasičů nebo jiné profe-

sionální jednotky, tak jako mají 
oddíly ostatních obcí, se kterými 

se setkáváme na soutěžích, dosa-
hují naše děti velmi dobrých vý-
sledků. V r. 2018 v soutěži mla-
dých hasičů v požárním sportu "O 
pohár starosty obce Zastávka“ se 
družstvo mladších žáků umístilo 
na 3. místě; v branném závodě, v 
závodě v disciplínách TFA a v 
Soptíku se umísťují děti v první de-
sítce nejlepších. 
Do oddílu rádi přivítáme zájemce z 
řad jak mladších (6 – 12 let), tak 
starších žáků (12 – 16 let) – 
chlapce i dívky, aby mohly být vy-
tvořeny dlouhodobě fungující se-
stavy družstev. Oddíl je otevřen 
také pro případné zájemce z kate-
gorie dorostu (16 – 18 let). 
 
Přivítáme pomoc rodičů, sponzorů 
a dalších příznivců požárního 
sportu! 
Všechny informace o činnosti od-
dílu zveřejňujeme na stránkách 
obce:  www.veverskek-
ninice.cz/spolky-a-sdruzeni/ha-
sici/. 

Květa Drdlíková, Lucie Bémová, 
Mgr. Dana Havlín Nováková, Ph.D 
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Tříkrálová sbírka 

VÝSLEDKY TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 2019 
Tříkrálovou sbírku pořádá každoročně Charita Česká republika. Skupinky koledníků, dopro-

vodné akce i distribuci pokladniček organizují jednotlivé místní Charity, často ve spolupráci 

s farnostmi, školami či různými mládežnickými organizacemi. 
V neděli 13. ledna proběhla Tříkrá-
lová sbírka také v naší obci. Přes 
veškeré peripetie, které sbírku 

provázely, se letos vybralo re-
kordních 35 055,- korun.  Obča-
nům děkujeme za štědrost, 

koledníkům za ochotu a všem spo-
lečně za radost takto pomáhat 
ostatním. Úspěch celé sbírky závisí 
na aktivitě tisíců lidí ve všech kou-
tech republiky, často i v obcích o 
několika desítkách obyvatel. Třík-
rálová sbírka je největší dobrovol-
nickou akcí u nás a jsme rádi, že 
díky věrným koordinátorům, ko-
ledníkům i dárcům jsme ji uspořá-
dali už po sedmnácté.  
Z daru, který jste vhodili do po-
kladničky, zůstává 65 % Charitě, 
která u vás koledování zorganizo-
vala, 15 % využije na své projekty 
příslušná diecézní Charita, 10 
% pomůže potřebným v zahra-
ničí, 5 % jde na celostátní projekty 
a zákonných 5 % je režie sbírky. 

(převzato z https://www.trikralova-
sbirka.cz/o-sbirce/) 

 

 
 
 
 
 
 

Stárci zvou na Mladé hody 
Mladé hody mají ve Veverských Knínicích dlouholetou 
tradici a staly se nedílnou součástí života obce. Oslavu-
jeme tak svobodu mladých lidí, podobně jako na mnoha 
jiných místech jižní Moravy a držíme se pravidla, že za 
stárky chodí svobodní.  
Letos se hody jako každý rok budou konat první říjnový 
víkend tedy 5.10 – 6.10. Přípravy však začínají už začát-
kem srpna, kdy se stárci začnou scházet a domlouvat se 
na podrobnostech. Začnou nacvičovat a učit nováčky, 
čímž jsou všichni zájemci zvaní přidat se mezi stárky. Da-
tum první zkoušky bude upřesněno. Pro více informací 
pište na mail: hodymechov@seznam.cz.    Adéla Nejedlá 
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Z obecního úřadu 

VÝBORY A JEJICH SLOŽENÍ 
V obci pracují výbory vedené vždy jedním zastupitelem a složené z občanů obce. Výbory 

jsou prodlouženou rukou zastupitelstva a starosty. S případnými náměty se můžete obra-

cet na členy těchto výborů: 
Finanční výbor: 
předsedkyně Pavlína Kadlčková, 
členky Marcela Oberreiterová a 
Lenka Ševčíková. 
 
Kontrolní výbor:  
předsedkyně Marie Vašková, 
členky Dagmar Koutníková a 
Zdena Holatová.  
 

Výbor pro kulturu:  
předsedkyně Radka Zornová, 
členky Marie Ambrožová a Micha-
ela Vítamvásová. 
 
Stavební výbor:  
Předseda Michal Polanský, čle-
nové Pavel Armutidis a Marta Lu-
kášková. 
 

Pozemkový výbor:  
předsedkyně Silvie Žáková, čle-
nové Tomáš Čertek a Pavel Ví-
tamvás. 
 
Výbor pro školství a tělovýchovu:  
předseda Adam Šedý a členové 
Martin Hnilička a Filip Carda. 

                                           redakce 

 

NOVÁ ZNĚLKA OBECNÍHO ROZHLASU 
Od prvního únorového hlášení místního rozhlasu využíváme jako úvodní znělku autorskou 
skladbu Filipa Vojtěcha, studenta Univerzity Tomáše Bati, fakulty multimediálních komuni-

kací, ateliéru audiovizuální tvorby, zvukové skladby. 
Vlastní originální a autorskou znělkou pro hlášení místního 
rozhlasu jsme se přiřadili k obcím, které už vlastní znělky 
dávno používají. 

Skladba je komponovaná přímo pro Veverské Knínice a charakterem 

má snahu se připodobnit lidové hudbě, zvonům a zvonkohrám, které 

se používaly ve větších městech a současně vychází z historie naší 

obce.  

„Tak historicky bohatá vesnice si to zaslouží!“, konstatoval přímo au-

tor skladby. Kompozice pracuje i se skutečností, že hlášení místního 

rozhlasu je ovlivňováno zpětnou vazbou. Znělku jsme získali, včetně 

autorských práv, ve třech verzích – zkrácenou (40 sec.,), již používa-

nou (1´29 sec.,) a smuteční. 

Je normální, že na všechno nové si musíme zvykat. Je to jako s novým 

zvoněním na mobilním telefonu. Chvíli trvá, že ho začneme vnímat, 

ale pak ho přijmeme za své a reagujeme na něj, i když se tichounce 

ozývá z hloubi kapsy nebo kabelky. První testovací měsíc naší znělky 

máme za sebou. Těší mě množství kladných ohlasů. Znělka se podle 

nich líbí. Kdyby někomu přece jen chyběl Michal Tučný nebo Hanka 

Zagorová, jako směs ohlašovacích melodií pro hlášení, není problém 

vám je někdy z nostalgie pustit.  

Parametry vody 
Při pravidelné servisní kon-

trole dne 18. 2. 2019 na 

úpravně vody podle servis-

ního plánu byla provedena 

měření parametrů vody s tě-

mito výsledky: chlor: 0,1 

mg/l, mangan: 0,03 mg/l, že-

lezo: 0,0 mg/l, pH: 7,5. 
 

Zpravodaj obce Veverské Knínice - 
čtvrtletník o dění v obci. Vydává Obecní 
úřad Veverské Knínice. • Evidenční 
číslo: MK ČR E 23538. • Své příspěvky 
náměty a připomínky posílejte na ad-
resu: starosta@veverskekninice.cz. • 
Toto číslo vyšlo 21. 3. 2019. Uzávěrka 
příštího čísla: 5. 6. 2019; vyjde v červnu 
2019. 
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Pel-mel z obce 

Současný přístup k odpadovému hospodářství si zaslouží pochvalu všem 

Odpad provází lidstvo od pravěku, 
od okamžiku, kdy se člověk vzpří-
mil. Když homo erectus před  
1,8 miliony zaneřádil svou jeskyni 
zbytky jídla, potrhaných kůží či po-
lámaných pěstních klínů, odstěho-
val se jednoduše do jiné jeskyně. 
Homo sapiens - člověk moudrý či 
rozumný má mnohem více mož-
ností produkovat spoustu odpadu. 
Má však také možnost se s odpady 
mnohem lépe vypořádat. Mnozí 
z nás cítí potřebu zachránit svět od 
propasti, do které se řítí neodpo-
vědností lidstva. Nemusíme ale 
hned zachraňovat slony v Africe či 
lední medvědy v Arktidě. Ačkoli, 
ve světě souvislostí, toto drob-
nými počiny děláme.  
Kdybychom pořídili tolik popelnic, 
že by se táhly jako barevný 

nepřetržitý had obcí, nebude to 
stačit, pokud nepochopíme, že lze 
odpady ukládat nikoliv pohazovat, 
třídit nikoliv směšovat a prosto-
rově minimalizovat. Psát o finanč-
ních dopadech je snad zbytečné.  
Velice si vážím uvážlivých a moud-
rých spoluobčanů, kteří papírovou 
krabici rozloží a vloží do popelnice. 
Jedna složená krabice uvolní místo 
dalším pětadvaceti. Složit jednu 
krabici trvá asi minutu. Uklidit ko-
lem popelnic po víkendu sebere 
jednomu pracovníkovi celou jednu 
pracovní dobu, kterou mohl věno-
vat jiné a důležitější práci. Totéž 
platí o PET lahvích. V obci máme 
tři velká popelnicová hnízda s pra-
covním označením: 
Vizitka obce I (za hřištěm u OÚ; 
foto vlevo) 

Vizitka obce II (na Place; foto upro-
střed) 
Vizitka obce III (na konci Oulehlí; 
foto vpravo)  
a menší na „Podskalí“ Suverénně 
nejsvědomitější jsou v třídění a 
čistotě na Oulehlích.  U obecního 
úřadu je to standardní s jedno-
značným zlepšením a na Place jsou 
rezervy, ale obrovský potenciál. 
Třídit musíme pravidelně, promyš-
leně a uvědoměle. Postoj - já si 
doma jednorázově uklidím, napl-
ním popelnice a ostatní ať si po-
čkají, není akceptovatelný. Stejně 
jako je mimo soudnost zahltit po-
pelnice škole a školce. Věřím, že 
ten, kdo to udělal, se jen lidsky 
zmýlil.  

 

 

Sběrné místo 

Sběrná místa se liší od sběrných 
dvorů jednodušším administrativ-
ním režimem, neboť zde obce při-
jímají pouze omezené množství 
druhů odpadů a slouží výhradně 
pro obyvatele příslušné obce. 
Sběrné místo, které se nově a do-
časně nachází na dvoře fary, má 
stanovenou otevírací dobu v so-
botu od 9.00 – do 11.00. Sbírá se 
zde velkoobjemový odpad, tedy 

to, co potřebujeme vyhodit  
a co se  nevejde do běžné popel-
nice. Sběrné místo je určeno pro 
sběr dřeva, železa a směsného od-
padu mimo skla, papíru a plastů, 
dále nebezpečného odpadu z do-
mácností (ledničky, mikrovlnky, 
apod.).  
V tomto případě je odpovědnější 
při nákupu nových spotřebičů, ne-
chat odvézt současně i ty staré. 

Model myšlení, že ty staré se nám 
ještě mohou hodit, je přežitý. Ne-
bezpečným odpadem jsou i staré 
barvy apod. Pokud se chcete zba-
vit starého nábytku, je třeba ho ro-
zebrat a jednotlivé části roztřídit 
na železo, dřevo, sklo, případně 
textil. Firmy nebo stavebníci se 
musí ze zákona se svým odpadem 
vypořádat sami a jeho likvidaci 
musí dokladovat.  
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Pel-mel z obce 

Máme rádi zvířata… 

Chov domácích zvířat je neodmys-
litelně spjat s vesnicí. A to od těch 
největších – koní, až po ty nej-
menší – kočky a psy. Správný hos-
podář se o „dobytek“ stará lépe 
než o sebe. Pravidelné projížďky či 
procházky jsou při chovu zvířat 
s ohledem na jejich zdraví zásadní. 
Ovšem nesmí obtěžovat ostatní. 
Obec je vybavena koši na exkre-
menty a mnozí z vás je efektivně 

využívají. Venčit psy je jistě mno-
hem příjemnější tam, kde je pose-
čeno a uklizeno. Čisté prostředí 
mají rádi lidé i zvířata. Ale těch pří-
jemných míst také užívají k pro-
cházkám maminky s dětmi, vedou 
tudy naše kroky při nedělních pro-
cházkách, chodí tudy každodenně 
děti ze školky či školy. Přála bych 
si, abychom se mohli kochat krá-
sami přírody, než abychom museli 

koukat na zem, na exkrementy zví-
řat. I na koni se dá otočit hlava do-
zadu a zkontrolovat, zda po mém 
zvířeti na místní komunikaci něco 
nezbylo. Vzít do ruky koště a lo-
patu se cení. Sáček na psí exkre-
menty je stejně nezbytný jako vo-
dítko. Většina z nás to ví a chová 
se s ohledem na zvířata i lidi.  
Děkuji za to.

Chcete inzerovat? 

Redakce místního Zpravodaje nabízí občanům Veverských Knínic možnost drobné inzerce. Máte v kůlně něco 
nepotřebného, je vám líto to vyhodit, když by to někomu mohlo ještě sloužit? Nebo naopak něco sháníte? Pak 
máte ideální možnost nabídky a poptávky ZDARMA v dalších číslech místního zpravodaje. 
 

Co se to děje… 

Informace o dění v naší obci lze získat na www.veverskekninice.cz. Na úvodní stránce jsou kromě úředních hodin 
OÚ zobrazeny také aktuality, události a dokumenty zobrazené na úřední desce. Dále zde najdete sdělení o ote-
vření sběrného místa a o knihovně. Pokud hledáte informace staršího data nebo jste neslyšeli hlášení rozhlasu, 
jsou pod položkou UDÁLOSTI V OBCI. Zájemci mohou požádat o zasílání informací na e-mail. K tomu je třeba si 
zaevidovat svůj mail prostřednictvím webových stránek INFORMACE E-MAILEM.  Struktura informací a jednot-
livé položky naleznete pod položkou Mapa stránek. 
Majitelům chytrých telefonů doporučujeme aplikaci „V OBRAZE“, přinášející přehled aktualit z webu vybraných 
obcí. Upozorní vás na nově vložené zprávy i na pořádané akce a umožní vám prohlédnout si fotografie či doku-
menty vyvěšené na úřední desce vybrané obce. Aplikacw už zahrnuje 300 měst a obcí České republiky. 
Je důležité, aby informaci o dění v obci dorazily bez problémů ke všem občanům. Využíváme k tomu místní roz-
hlas, plakátovací plochy, internetové stránky, mobilní aplikace, vylepení plakátků v místním obchodě či doručení 
do schránek až k vám domů. Také můžete zavolat na obecní úřad a my vám rády odpovíme.        

 
Informační tabule 

Budeme měnit informační vitríny před obchodem. Prosíme všechny politické strany, zájmové organizace, spor-
tovní kluby, spolky či skupiny, které mají zájem o informační tabule, ať se přihlásí na obecním úřadě. Žadatelé 
se tím zavazují ke spravování tabule a aktualizování informací.  O nabídce budeme ještě informovat hlášením 
místního rozhlasu. 

Místní sdružení ODS 

V listopadu loňského roku se ve Veverských Knínicích konal ustavující sněm Místního sdružení ODS. Předsedou MS 
ODS byl zvolen Matěj Hrabálek, místopředsedkyní Jiřina Hrabálková a pokladnicí Ludmila Drápalová. Licence byla 
tomuto MS udělena 10.12.2018. V únoru 2019 přibyl nový člen, pan Jan Vašek. MS ODS Veverské Knínice je ote-
vřeno pravicově orientovaným občanům, kterým není lhostejné dění v obci a v celé republice a kteří by se chtěli 
na tomto dění nějakým, třeba i malým, způsobem podílet.  Kontakt: www.ods.cz/ms.veverske-kninice                  (red) 
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Sloupek / Pozvánky 

 
OSLAVÍME  

DEN MATEK 
Den matek je den, kdy se vzdává pocta matkám  

a mateřství. V roce 2019 připadá na neděli 12. 

května. V tento den jsme se rozhodli uskutečnit 

velké slavnostní odpoledne. Hlavním a průvod-

ním mottem malého knínického festivalu v naší 

sokolovně se stane citát Johanna Wolfganga von 

Goetha „Děti potřebují kořeny a křídla“.  

Hlavními body programu budou: slavnostní přivítání 
občánků narozených v roce 2018 a setkání jubilantů roku 
2019.  
Během odpoledne proběhne výstava prací, které vznikly 
v rámci výtvarné soutěže pro děti vyhlášené obecním úřa-
dem,  výstava slabikářů z různých zemí světa , v plánu je 
koncert Vachova sboru moravských učitelek / VSVU a ně-
kolik dalších překvapení, která zatím ještě nechceme pro-
zrazovat. Jisté je, že zveme nejen občánky s maminkami a 
jubilanty , ale také jejich příbuzné napříč generacemi, sou-

sedy a přátelé.  Věříme, že oslava svátku 
maminek bude důstojnou akcí, která se 
zapíše do našich srdcí. Podrobnější infor-
mace  najdete na webu obce a uslyšíte je 
i v hlášení místního rozhlasu. 
 
A kdyby se náhodou někteří pánové cítili 
dotčeni, že se slaví Den matek, nemusí 
zoufat. Na půlku června je naplánován i 
Den otců!                                                     redakce

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 
"Pálení čarodějnic" letos bude tradičně 30.4., 
ale netradičně za koupalištěm. Zapálení ohně  
v 18 hod. K poslechu i tanci hraje skupina "Ku-
lomet". Občerstvení pro malé i velké zajištěno.    

V tomto sloupku k vám budou pravidelně pro-
mlouvat prostřednictvím řádků střídavě členové 
zastupitelstva nebo redakční rady nebo někteří z 
vás. Sloupek je literární útvar novinářské prózy. 
Bývá kratší a obsahově i formálně pružnější než fe-
jeton. Sloupkaři nejde o plné rozvedení nebo vy-
čerpání látky, nýbrž spíše jen o její svěží, názna-
kové, podnětné nebo znepokojivé glosování. 

SLOVO PRO ZPRAVODAJ  
– tentokrát od: starostky 

Vážení čtenáři Zpravodaje obce Veverské 
Knínice, 
první, co jsem ve funkci starostky udělala, byl 
pokyn, aby kamenná amfora umístěná nad 
vchodem do sokolovny (na snímku) byla vrá-
cena do původní pozice.  Nutno dodat, že jsem 
tak učinila na popud jedné občanky. Amfora 
byla umně vytesaná a umístěná nad vchod so-
kolského stánku v době jeho otevření jako po-
myslná třešnička na dort. Stojí zde jako němý 
svědek plynoucí historie. Nenápadně krášlí i 
nápadně dominuje. To podle toho, jak my 
sami umíme vnímat svět. Těžko říct, jestli léty 
nebo nespokojeností z našeho konání se za-
čala naklánět a hrozilo, že spadne docela. Vrá-
tit ji do původní a pro nás i bezpečné pozice, 
bylo dílem chvilky. Nic náročného. Možná jste 
si toho ani nevšimli. Pro mě ale zůstane tento 
akt symbolem starostovské práce. Vím, že mě 
čeká mnoho neviditelné práce. Vím, že pro 
mnohé bude nepochopitelná osobní, časová i 
emoční investice, která práci starostů dopro-
vází. Vím, že volby priorit budou vždy v kon-
frontaci s názory jiných. Ale také vím, že jestli 
mou práci bude doprovázet zájem vás občanů, 
vaše důvěra v to, že se budu snažit ochránit a 
zvelebovat to, co vybudovali ti přede mnou a 
jestli jste připraveni se na dění v obci podílet, 
má práce na radnici dvojitý smysl. Nebude tak 
snadná jako narovnat kamennou amforu. Ale 
udělám, co bude v mých silách. 
Každé ráno, když jdu do práce, tak se na ka-
menného svědka svého slibu nad sokolovnou 
mrknu.                                        Z. Armutidisová 
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Okolo nás 

MALÝ KROK PRO ČLOVĚKA,  

ALE VELKÝ SKOK PRO LIDSTVO… 
21. července 2019 to bude už padesát let, co zazněla tahle slavná věta amerického astronauta 
Neila Armstronga při prvním sestupu člověka na povrch měsíce. Těsně před samotným sestu-
pem po žebříku o devíti stupních však stihl popsat povrch měsíce jako „velmi, velmi zrnitý… 
je to skoro prach“.   

Za necelý rok, přesně 13. dubna 
1970, zaznělo z americké vesmírné 
lodi Apollo 13 hlášení posádky: 
„Houstone, máme problém.“ Tyhle 
slavné věty vstoupily do historie a 
zná je téměř každý obyvatel pla-
nety, které říkáme Země. Planety, 
která nám poskytuje prostor a své 
bohatství proto, abychom mohli 
spokojeně na téhle planetě žít spo-
lečně se svými rodinami naše životy. 
Jenomže… Houstone, máme pro-
blém! 
Neustálým drancováním přírodních 
zdrojů, nenasytným odčerpáváním 
přírodního bohatství s cílem nahro-
madit a vlastnit co nejvíc, sobeckým 
a bezohledným přístupem k život-
nímu prostředí či konzumním 
a prospěchářským způsobem ži-
vota, postupně proměňujeme náš 
dočasný pozemský domov na mě-
síční krajinu. Katastrofický scénář? 
Ne, bohužel. Realita! 
Jak z téhle šlamastyky ven? Jak 
z toho vybruslit? Jak zachovat čisté, 
zdravé a příjemné prostředí, 
schopné zahrnout svými dary nás i 
další? Možná stačí jen malý krok pro 
člověka, malá změna myšlení, která 
může znamenat velký skok pro lid-
stvo. Krůček po krůčku, tak, jak to 
dělal Elzéard Bouffier, hrdina po-
vídky francouzského spisovatele Je-
ana Giona. V průběhu několika 

desetiletí, proměňoval pustou, ne-
hostinnou a bezútěšnou krajinu jen 
a pouze postupným sázením 
stromů. Díky svému úsilí, své neú-
navné píli a svému odhodlání pro-
měnil svůj kraj k nepoznání, podpo-
řil přírodní sukcesi a umožnil nor-
mální život rodinám, které se do to-
hoto kraje mohly opět navrátit. Po-
hádka? Možná, ale plná naděje. Po-
hádka o tom, že i jednotlivec může 
dělat velké věci, o tom, že i obyčejný 
člověk může za sebou zanechat 
velké dílo. A nemusí to být zrovna 
Beethoven, Buonarotti, Čapek, 
nebo už zmíněný Armstrong. 
Co proto můžu udělat já? 
Malý krok č. 1: Najdi si chvilku 
v téhle uspěchané době a přečti si 
krátkou povídku s názvem Muž, 
který sázel stromy od Jeana Giona. 
Jestliže ze zásady nečteš, můžeš 
zvolit pohodlnější cestu. Do svého 
internetového vyhledavače zadej 
adresu www.youtube.com a vyhle-
dej heslo „muž, který sázel stromy“. 
Najdeš povídku namluvenou pří-
jemným hlasem Marka Ebena. To 
celé ti zabere méně než 35 minut. 
Malý krok č. 2: Oslovila tě povídka? 
Dává ti smysl? Je ti myšlenka čis-
tého, zdravého a krásného život-
ního prostředí blízká? Chtěl bys taky 
zasadit strom? Pokud si alespoň na 
jednu otázku odpovíš „ano“, jsi na 

dobré cestě udělat ten malý pomy-
slný krok pro člověka. Podívej se do 
svého okolí. Najdeš ve svém okolí 
místo nebo místa, kde by mohl vy-
růst pěkný zdravý strom? Líbila by 
se ti třešeň, hrušeň, dub, bříza, jilm, 
švestka, javor nebo lípa? Nebo snad 
jiný listnáč či jehličnan, který za svůj 
život dokáže vyrobit množství kys-
líku pro potřebu až deseti lidí? 
Strom je totiž výjimečný organis-
mus, patří mezi největší organismy 
na zemi a mimo to, že excelentně 
filtruje vzduch a tím zlepšuje kvalitu 
ovzduší, dokáže vyrovnávat teplotní 
extrémy, tlumit hluk, snižovat praš-
nost, zadržovat vláhu a tím pozi-
tivně ovlivňovat výšku hladiny 
spodních vod, slouží jako prostředí 
pro život dalších druhů rostlin a ži-
vočichů včetně druhů ohrožených a 
v neposlední řadě také utváří kra-
jinu a zpříjemňuje člověku pobyt 
v ní. 
A proto… 
Pokud víš o místě ve tvém okolí, kde 
by mohl vyrůst strom, dej nám o 
tom vědět. Pokud vlastníš pozemek 
nebo pole kde by bylo možné vysa-
dit alej, stromořadí nebo alespoň 
solitérní stromy, ozvi se. Na e-mai-
lové adrese ligvitae@gmail.com 
čekáme na tvé návrhy, podněty  
a nápady.  
Za Lignum Vitae           Marek Jarolín 
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Křížovka 

autor: 
P. Šoba 
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Sport 

FOTBALISTÉ HLÁSÍ: 

JARNÍ ÚTOK NA DRUHOU PŘÍČKU! 
I v podzimních měsících bylo v areálu fotbalového hřiště živo. Vedle fotbalového mužstva 
mužů zde sehrály své některé domácí zápasy společné družstva dorostu a žáků. Mužstvo mužů 
hrající IV. třídu Brno-venkov zakončilo podzim na třetím místě.  

Na toto umístění měla vliv přede-
vším nevyrovnanost výkonů na 
hřištích soupeřů a spousta zranění 
u tradičních opor týmu .Mužstvo 
mužů bylo na začátku sezóny 
vhodně doplněno třemi novými 
hráči, kteří ukázali své kvality a 
téměř okamžitě zapadli do základní 
sestavy. Záložník Radim Schot-
tenberger je nejlepším střelcem 
týmu, útočník Kristián Hažmuka 
ukázal , že bude svou rychlostí pla-
tit na obranu soupeřů a Martin 
Švéda přišel vyztužit levý okraj ob-
rany.  

 
Tabulka po podzimu: 

  1. Rosice "B" 12-1-0 56:13 37 

  2. Domašov-Říčky  9-2-2 45:16 29 

  3. Veverské  Knínice 8- 2-3 36:36 26 

  4. Nová Ves 7-2-4 42:20 23 

  5. V. Bítýška "B" 7-2-4 37:30 23 

  6. FK Šatava 6-1-6 45:35 19 

  7. Příbram 6-1-6 25:37 19 

  8. Střelice "B" 5-1-7 22:26 16 

  9. Budkovice 4-2-7 23:28 14 

10. Zakřany "B" 4-1-8 35:65 13 

11. Řeznovice 3-3-7 27:38 12 

12. Říčany "B" 3-2-8 19:37 11 

13. Troubsko "B" 2-4-7 30:39 10 

14. Chudčice 2-2-9 21:43   8 

 
Zatímco na domácím hřišti jsme 
z šesti zápasů pět vyhráli a jednou 
remizovali při skóre 21:6, bohužel 
na hřištích soupeřů máme bilanci 
ze sedmi zápasů tři výhry, jednu 

remízu a tři prohry při skóre 15:30.  
Suverénem soutěže je zatím podle 
předpokladů nově sestavené  B 
mužstvo Rosic, které až na remí-

zové zaváhání v posledním kole na 
hřišti Příbrami , proplouvá soutěží 
bez větších problémů a pokud je 
nepostihne totální výpadek formy, 
tak jim postup jistě neuteče.  
Boj o druhé místo bude  ještě napí-
navý až do posledního kola a jeho 
získání  je i náš cíl pro jarní zápasy. 
Druhým a neméně důležitým cílem 
je opět nalákat fanoušky na naše 
fotbalové zápasy. Byli bychom ve-
lice rádi, kdyby se nedělní odpo-
ledne staly opět časem, kdy se 

budou na hřišti potkávat nejen naši 
fanoušci, ale celé rodiny. Prvním 
předpokladem je kvalitní hra, která 
se bude líbit a bude bavit. Druhým 

kvalitní zázemí a prostředí, které se 
snad s pomocí obce podaří časem 
vylepšit.  
 
Jarní část začínáme v neděli 24.3 na 
hřišti Příbrami a na domácím hřišti 
se představíme poprvé v neděli 
31.3 proti týmu Šatavy s bývalým  
ligovým hráčem Brna Liborem Doš-
kem.  
Těšíme se na Vaši přízeň!                          
 
                                   Jan Procházka 
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Různé 

Myslivecké sdružení „Stráž“  
V současné době má sdružení 23 členů. Mimo plán akcí 
každoročně zajišťuje krmivo pro zimní přikrmování, pra-
videlné sčítání zvěře a podle plánu chovu se provádí od-
střel zvěře. Zvláště se dbá na snižování počtu škodné a v 
poslední době i černé zvěře. Mezi samozřejmé činnosti 
patří i budování a opravy mysliveckých zařízení a to nej-
sou jen opravy posedů. Především je nutné udržovat kr-
melce, zásypy, slaniska atd. Neoddělitelnou součástí je 
celoroční sledování zdravotního stavu zvěře.  

Plán práce a akcí 2019-2020 MS „Stráž“ 
16.3. Zimní střelecký den na Hlince 
30.3. Výroční schůze MS „Stráž“ 
13.4. Jarní úklid na Hlince, příprava 
na Velikonočního beránka 
20.4. Velikonoční beránek 
11.5. členská schůze, oprava mysli-
veckého zařízení – brigáda 

Termín bude upřesněn - Dětský den 
20.7. Letní střílení na Hlince 
22.8. členská schůze 
31.8. Letní noc na Hlince 
1.9. úklid střelnice 
Září 2019 Burčákové střelby na Hlince 
31.10. Členská schůze 
9.11. hon na drobnou zvěř 

26.12. Štěpánská naháňka na černou 
16.1. 2020 – členská schůze 
24.1. příprava sokolovny Vev. Knínice 
25.1. Ples  MS Stráž Veverské Knínice 
26.1. úklid po plese 
13.2. členská schůze 

 
 

 Čtenář potřebuje knihu, kniha potřebuje čtenáře 
V přízemí obecního úřadu najdete knihovnu vytvořenou z knih vyřaze-
ných z obecní knihovny. Jde o díla kvalitní, které potěší každého, kdo 
má knihy rád a má o ně zájem. Přijďte prohlédněte si je. Padne-li vám 
některá do oka, je vaše. Můžete si ji přestěhovat do vaší knihovny. Když 
se tam zabydlí, zůstane u vás. Když ne, můžete ji vrátit. Knihovna s kaž-
dou další knihou ožívá. Živá je i knihovna v přízemí obecního úřadu. 
Kdyby o knihy neměl žádný čtenář zájem, skončí ve sběrných surovi-
nách. To přece knihám nemůžeme udělat.   

 

Revitalizace potoka 
Na jaře, s velkou pravděpodobností koncem března, bude v obci probíhat revitalizace potoka. Akce je plánována 
směrem od koupaliště. Po jednání se zástupci Povodí Moravy bude délka čištění posunuta až k zanesené potoční 
vpusti, která se nachází za meziskládkou pod hřištěm. Náš potok si vyčištění a odbahnění zaslouží. V souvislosti 
s tímto bude i následné mapování přestupců, kteří vypouštějí do potoka obsahy jímek, močůvky z chlévů apod. 
neděje se tak pouze v případě občanů, kteří nejsou dosud připojeni na kanalizaci. K znečištění potoka dochází evi-
dentně i z domů, které na kanalizaci připojeny jsou, ale zřejmě jen částečně. Vypouštění jímek do okolní přírody 
otravuje život nejen svému okolí. Navíc dochází k přestupku, který musí řešit orgány životního prostředí. Bezo-
hlednost jedinců zaměstnává mnoho lidí. 

 

Veverské Knínice v číslech 

 

V obecní knihovně najdete 5255 knih • 
Krásná literatura: 3546 (romány pro ženy, 
detektivní romány, klasická literatura) • ča-
sopisy:  Květy, Rytmus života, 100+1 zajíma-
vostí, Historie • naučná literatura: 744 (ces-
topisy, rukodělné náměty, historické knihy 
• Do knihovny je přihlášeno 124 čtenářů,  
z toho 32 dětí do 15 let. 

Počet obyvatel obce Veverské Knínice (ke dni 1. 1. 2019) 904 

Počet narozených dětí za rok 2018 11 

Počet zemřelých v roce 2018 8 

Počet čísel popisných:  347 
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Kultura a jiné 

OCHOTNICKÉ DIVADLO 
Divadelní sezónu ochotnické divadlo zahájilo jako každý rok v září 2018. Ve zkušebně jsme začali na-
cvičovat hru podle románu Lewise Carrolla „Alenka v říši divů“. Scénáře v ruce, plné poznámek, škrtů 
a zase poznámek jsme zúročili premiérou v sobotu 23. 2. 2019. Mezi tím jsme ale nelenili. Pro zpes-
tření a radost občanům jsme se snažili i během vánočních svátků.  

Nejdříve byl na řadě, 5. 12. 2018, Miku-
láš. Nadílka probíhala před obecním 
úřadem a byla zahájena dětskou disko-
tékou a dovršena Mikulášskou zába-
vou. Občerstvení bylo zajištěno. Podá-
val se čaj a vánočka. Mikuláš, čerti i an-
dělé se dostavili. Některým dětem se 
sice objevily slzičky na tváři, ale díky ba-
líčku a vlídnému slovu Mikuláše a záři 
andělů se po chvilce slzičky vytratily a 
vystřídaly je rozzářené oči a úsměv na 
tváři.  
23. 12. 2018 jsme pořádali živý betlém 
a v rámci této akce se rozdávalo Bet-
lémské světlo. I když se zdá, že je to 
prosté, pravda je jiná. Sehnat Betlém-
ské světlo sebou neslo dávku odvahy, 
dobrodružství a zároveň legrace. Pěší 
vycházkou jsme se vydali do Ostrova-
čic, kde měl probíhat také živý betlém. 
Den před naším termínem. Naše ko-
nání ovlivnila příroda, mocná čaro-
dějka. V Ostrovačicích se akce zrušila, 
protože pršelo a bylo nevlídné počasí. 
My jsme ovšem došli. Dalším dobro-
družstvím pro nás bylo dohledat v sou-
sední obci pravý vánoční plamínek 
lásky a spokojenosti. Díky kamarádům 
a hodným lidem jsme světlo vystopo-
vali u jedné paní, která vyzařovala mezi 
plamínky udržovaného světla pohodu a 
radost. Betlémské světlo nám předala a 
my vyrazili zpět na cestu směrem domů 
do Veverských Knínic. Vybaveni lucer-
nou a odhodláním plamínek udržet. 
Klopýtali jsme v pláštěnkách a přes veš-
kerou snahu nám v půlce cesty světýlko 

zhaslo. Nastala otázka: „Co nyní“? Vyu-
žili jsme pod křídly vánočních tradic 
moderního technologie. Přišel na řadu 
mobilní telefon. Přivolali jsme si po-
moc. Do deseti minut pro nás přijelo 
auto. Byli jsme promoklí, unavení, ale 
nevzdali to. Motorizovaní jsme opět za-
zvonili u hodné paní, která s ochotně a 
s pochopením rozzářila naše lucer-
ničky. Dále jsme neriskovali a světlo 
Betlémské doputovalo do Veverských 
Knínic autem. Nejdříve chráněno a 
opečováváno v našich příbytcích. 
Zdárně vydrželo a tak jsme mohli na 
dané datum spustit akci. Pro pohodu 
občanů jsme na večer v rámci živého 
betlému připravili punč.  
U Koutníků za domem se rozsvítila ko-
meta a pod ní, mezi Marií a Josefem, v 
jesličkách ležel Ježíšek. Nejdříve ho za-
stoupila panenka, ale nakonec ho vy-
střídalo živé miminko. Jak už je u nás 
zvykem, lidé se přišli veselit, pozdravit, 

popřát si pěkné a pohodové svátky a 
světýlko putovalo s nimi do jejich do-
movů. 
Dalším záměrem setkání občanů byl 
náš Silvestrovský program. Konal se u 
obecního úřadu, kdy před půlnocí jsme 
spustili promítání moře a objevily se i 
živé vodní žínky. Celé představení bylo 
ve znamení vody. Neboť vody je čím dál 
tím méně, voda je vzácná a potřebná 
pro další generace, pro další život. Lidé 
se sešli, vybavení rychlými špunty. Nej-
prve vyslechli přání do nového roku od 
paní starostky a pak už se jen přálo a 
přálo a povídalo a veselilo…….  
Naším motorem pro další představení 
a pořádané akce jste právě vy. Občané 
Veverských Knínic, ale i vaši kamarádi a 
známí, kteří se na nás přijdou také po-
dívat. Chtěli bychom vám touto cestou 
upřímně poděkovat za vaši podporu. 
Velmi si toho vážíme. Díky vám divadlo 
žije. 

 

Ochotnické divadlo ve Veverských Knínicích uvedlo 23.2.2019 představení „ALENKA V ŘÍŠI DIVŮ“ na 
motivy knihy Lewise Carrolla. Poděkování patří všem na jevišti i hledišti. Tradiční vstupné dobrovolné 
pokrylo náklady spojené s inscenací a posloužilo také jako finanční podpora dětského karnevalu. 
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Ze školy a školky 

NAŠE ŠKOLA TESTUJE PILOTNÍ PROJEKT 
Nový školní rok jsme zahájili výletem na hrad Veveří, kde jsme navštívili výstavu panenek ob-
lečených v dobových oblecích od starověku po současnost. Chlapci si přišli na své u expozice 
modelů osobních a nákladních aut.  

Cestu na hrad Veveří jsme zvolili jako 
kombinaci pěšího výletu do Hvozdce 
a odtud linkovým autobusem pod 
hrad Veveří, abychom si prakticky vy-
zkoušeli vědomosti o cestování hro-
madnou dopravou. Během září bylo 
zprovozněno druhé oddělení naší ma-
teřské školy. V novém oddělení se učí 
starší děti, v rekonstruovaném dol-
ním oddělení jsou převážně mladší 
děti, které potřebují odlišný režim a 
přístup. Naše školka je nyní připra-

vena přijmout jak děti mladší tří let, 
tak děti tělesně postižené. Oba uve-
dené případy už nastaly, proto mů-
žete vidět, že děti na vycházce dopro-
vází ještě paní asistentka s kočárkem. 
V základní škole pokračujeme v prv-
ním ročníku výukovou Metodou tří 
startů, která se nám již v předchozím 
roce osvědčila. Tato metoda, a s ní 
spojené nové učebnice, umožňují žá-
kům daleko větší samostatnost i 

přesto, že ještě neumějí číst. Díky po-
užívaným piktogramům získávají nad-
šení z úspěchu a jsou daleko více mo-
tivováni k překonání překážek, na 
které při výuce naráží. Učebnice jsme 
také doplnili stavebnicí ROTO, po-
mocí které si žáci staví probíraná pís-
menka abecedy a díky šroubování si 
zlepšují jemnou motoriku. V sou-
časné době jsou naši prvňáčci schopni 
přečíst krátkou pohádku zcela samo-
statně. V letošním školním roce jsme 

se zařadili mezi osm pilotních škol 
z celé republiky, které ověřují zcela 
nový typ učebnice prvouky. Díky této 
pilotní spolupráci jsme získali kromě 
učebnic také přístup k elektronickým 
učebním materiálům, přístupným  
i pro domácí použití zcela zdarma. Po-
skytnuté materiály nám ušetřily asi  
7 tisíc korun. Prvouku si ještě zpestřu-
jeme každý měsíc pokusem, který 
provádí žáci samostatně. Přínos 

pokusů je nejen v rozvoji motoriky 
a trénování trpělivosti, ale i ve spolu-
práci mezi žáky. Učí se tak pozorovat 
děje, které nás doprovází v každo-
denním životě. Toto jsme začali tré-
novat už loni v Předškoláčku a dnes 
se tato příprava úročí v daleko pre-
ciznější práci žáků a větší soustředě-
nosti. O naší práci s předškoláky a 
žáky prvního stupně základní školy 
jsem informoval na setkání pedagogů 
v Českých Budějovicích o jarních 
prázdninách. Náš přístup byl velmi 
dobře oceněn ostatními pedagogy ze 
základních a středních škol. 
V tomto školním roce ještě čerpáme 
dotaci, kterou se nám podařilo získat 
z projektu EU tzv. Šablony. Tato do-
tace nám po dobu 13 měsíců umož-
nila mít v mateřské škole asistentku, 
která pomáhala s mladšími dětmi. 
V základní škole jsme tak mohli na-
bídnout doučování, čtenářský klub a 
klub zábavné logiky a deskových her. 
O všechny uvedené aktivity byl mezi 
dětmi obrovský zájem. Kromě pod-
pory našich dětí máme možnost na-
bídnout i veřejnosti setkání s odbor-
níky. Nejbližší se uskuteční 2. dubna 
od 16 hodin v naší základní škole, 
kdy proběhne beseda s Cyrilem Po-
dolským, režisérem, scénáristou, ani-
mátorem a autorem večerníčku Kry-
sáci, i jiných animovaných filmů (ani-
mátor seriálů Pat a Mat nebo Bob a 
Bobek). Všichni jste tímto srdečně 
zváni. V přípravě je také setkání s psy-
choložkou Táňou Horkou.  

V mateřské škole jsme kromě pod-
zimního pouštění draků zamykali za-
hradu se skřítkem Podzimníčkem  
a stejně jako každý rok jsme pekli 
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jablečný závin. Všechny děti se zapo-
jily do krájení jablíček a svůj výtvor 
pak společně snědly.  
Před Vánocemi se sešla mateřská 
škola se základní školou na besídce, 
kde si děti společně předvedly připra-
vené koledy, tance, básničky i vá-
noční písně. Našeho setkání se zú-
častnili také představitelé obce. Ještě 
před tím navštívila škola zámek v Ro-
sicích, kde jsme si vyráběli dřevěné 
loutky, prohlédli si výstavu hraček a 
shlédli divadelní představení věno-
vané adventnímu času. 
Na začátku roku navštívila školka Di-
vadlo Bolka Polívky a shlédla diva-
delní představení Brouk Pytlík. Se 
školními dětmi jsme ve stejném diva-
dle navštívili představení Krysáci. Ces-
tovali jsme veřejnou dopravou – jed-
nak nás to vyšlo levněji, jednak jsme 
rozvíjeli dovednosti nutné pro cesto-
vání veřejnou dopravou.  
Od roku 2018 jsme zapojeni v síti tzv. 
technických školek, které podporují 
rozvoj motoriky a technických doved-
ností malých dětí. Přes počáteční 
obavy se aktivity ukázaly velice pří-
nosné a u dětí oblíbené. Děti se 
s v rámci dopoledních aktivit napří-
klad učí šroubovat. První jejich velký 
výrobek byla plachetnice, nyní si děti 
vyrábí balón. Při jeho výrobě se učí 

používat pilku i vrtačku. Moc děku-
jeme za pomoc rodičům, kteří se 
tvorby zúčastnili. Všichni jsme se pře-
svědčili o bezpečné práci s balzou i o 
šikovnosti a píli našich dětí. 
Také v letošním roce se nám podařilo 
získat dotaci na dopravu dětí na vý-
uku plavání. To nám umožní snížit ná-
klady na plavání asi na desetinu cel-
kové ceny. Poprvé pojedeme plavat 
v pátek 26. dubna a následně pak 
ještě dalších osm pátků.  

Informace o zápisu: 
Zápis do první třídy proběhne 
v úterý 9. dubna od 14 hodin v zá-
kladní škole. 
 
Zápis k předškolnímu vzdělávání 
proběhne v pondělí 6. května a ve 
čtvrtek 9. května vždy od 14 do 16 
hodin. 
 
                                              Zdeněk Kříž 

  


